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En este documento, de contener datos de carácter personal objeto de protección, éstos se encuentran
omitidos -sustituidos por asteriscos (*)- en cumplimiento del Reglamento General de Protección de
Datos (UE) 2016/679.

ACTA - COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECOLOGIA URBANA, EMERGÈNCIA
CLIMÀTICA

SESSIÓ ORDINÀRIA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECOLOGIA URBANA,
EMERGÈNCIA CLIMÀTICA DEL DIA 7 DE NOVEMBRE DE 2019

A la Sala de Comissions I, pati A, 2n pis de l'edifici de l'Antiga Fàbrica de Tabacs de la
ciutat de València, sent les onze hores i deu minuts del dia set de novembre de 2019, davall la
presidència del Sr. Sergi Campillo Fernández, es reunix en sessió ordinària, la Comissió
Informativa d'Ecologia Urbana, Emergència Climàtica, amb la assistència dels components
d'esta, la Sra. Elisa Valía Cotanda, que s’incorpora en el punt 4 abans de la votació, el Sr.
Alejandro Ramón Álvarez, la Sra. Glòria Tello Company en substitució del Sr. Giuseppe Grezzi,
el Sr. Emiliano García Domene, la Sra. Julia Climent Monzó, el Sr. Carlos Mundina Gómez i la
Sra. Rocío Gil Uncio, que actua com a Secretari, per delegació del Secretari General del Ple, José
Vicente Ruano Vila.

Excusa la seua asistencia el Sr. Vicente Montañez Valenzuela.

Oberta la sessió per la Presidència, s'examinen els assumptes que figuren en l'orde del dia i
s'adopten els següents acords.
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1 RESULTAT: APROVAT
ASSUMPTE:
Aprovació, si és el cas, de l'acta de la Sessió anterior de data 24 d'octubre de 2019.

Pregunta el Sr. President si algun membre de la Comissió ha de formular alguna
observació a l'acta de la sessió del dia 24 d'octubre de 2019, prèviament distribuïda amb la
convocatòria. No havent-hi cap observació, va quedar aprovada d'acord amb allò que s'ha prescrit
en l'article 91 del ROF.

2 RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: E-02310-2018-000441-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
SERVICI DE POBLES DE VALÈNCIA. Sol·licitar a la Conselleria d'Agricultura, Medi
Ambient, Canvi Climàtic i Desenvolupament Rural, la inclusió en el Registre d'Emplaçaments
per a actes i festejos tradicionals que poden usar foc o artefactes pirotècnics en sòl forestal, en
el Perellonet, el Saler i el Palmar.

"HECHOS

I.- El Decreto 98/1995, de 16 de mayo, del Gobierno Valenciano, por el que se aprueba el
Reglamento Forestal de la Ley 3/1993, de 9 de diciembre, establece, en los artículos 145 y 146,
que en los terrenos forestales, en los colindantes o con una proximidad menor de 500 metros de
aquéllos, aun estando restringidas dentro del ámbito de aplicación de este reglamento, podrán
realizarse, previa autorización, el uso festivo-recreativo del fuego con carácter excepcional en el
desarrollo de celebraciones de fiestas locales o de arraigada tradición cultural, en las que se
utilicen artificios de pirotecnia, encendido de hogueras, o se utilicen dispositivos o equipamientos
que usen fuego destinados a cocinar o a iluminación.

II.- El mencionado Decreto fue modificado por el Decreto 148/2018, de 14 de septiembre,
del Consell, y establece que es posible autorizar disparos pirotécnicos pero cumpliendo los
condicionantes establecidos en el anexo II:

Se crea el Registro de emplazamientos para actos y festejos tradicionales que pueden usar
fuego o artefactos pirotécnicos en suelo forestal, colindante o con una proximidad inferior
a 500 metros de terreno forestal.
Cada ayuntamiento delimita y propone el emplazamiento más adecuado para el montaje
del evento en cuestión, desde el punto de vista de la minimización del potencial riesgo de
ignición y propagación del fuego a las masas forestales colindantes para ser autorizado de
forma excepcional.
El emplazamiento autorizado será inscrito en un registro de carácter público en el que se
indicará la localización exacta del emplazamiento (denominación del sitio o paraje,
coordenadas UTM, cartografía específica…), las características del acto, las medidas de
seguridad específicas y el programa anual de eventos previstos si lo hubiere.
Una vez autorizado el emplazamiento, el ayuntamiento promotor deberá realizar, previa a
la celebración de cada evento, una declaración responsable donde se manifieste que éste
cumple con los requisitos generales establecidos en este decreto y con las prescripciones
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especificas contenidas en las correspondientes instrucciones técnicas complementarias para
cada tipo de acto o evento. El ayuntamiento dispondrá de un seguro de responsabilidad
civil específico que otorgará cobertura al riesgo generado por el evento en concreto.

III.- Cumpliendo las condiciones del Anexo II, desde el Servicio de Pueblos de València se
realizó al Servicio de Protección Civil el 19/12/2018 una solicitud de informe, al objeto de que se
remitiera desde ese Servicio, respecto del Palmar, Perellonet y Saler la siguiente documentación:
la cartografía de la ubicación y/o ruta donde va a desarrollarse el evento y la enumeración
explícita de las medidas de prevención de incendios forestales a ejecutar en su desarrollo, sin que
sea suficiente la remisión a normas genéricas.”. En fecha 16/04/2019 se remite por el Servicio de
Protección Civil: Planos, Medidas de Seguridad a tener en cuenta y limitaciones según tipo de
artificio pirotécnico, de los emplazamientos autorizados en el Palmar, el Perellonet y el Saler.

IV.- Y en cumplimiento del Anexo mencionado, el Servicio de Arquitectura y S.C.T.
remitió en fecha 09/01/2019, a petición del Servicio de Pueblos de València, un certificado del
seguro que cubre accidentes y responsabilidad civil de espectáculos con artificios pirotécnicos
realizados por expertos de la localidad de Valencia y pedanías.

V.- En fecha 27/09/2019, a solicitud del Servicio de Pueblos de València, la Dirección
General de Cultura y Patrimonio de la Consellería de Educación, Cultura y Deportes, informa
que se ha dado de alta en su apartado de otros inventarios sectoriales de bienes inmateriales no
incluidos en el Inventario General de Patrimonio de la Comunidad Valenciana, las fiestas
patronales del Saler (San Jorge y Virgen de los Desamparados), el Palmar (San Luis Gonzaga y
Cristo de la Salud) y el Perellonet (Virgen del Carmen).

La fiesta de las Fallas de San José de València se encuentra incluida en el Listado de
fiestas y publicaciones de interés turístico de la Comunidad Valenciana, reconocida por la
Administración General del Estado como Fiestas de Interés Turístico Internacional.

La fiesta de la Romería del Santísimo Cristo de la Salud de el Palmar por el Real Lago de
la Albufera de València, está declarada por la Generalitat Valenciana, como Fiesta de interés
turístico provincial de la Comunidad Valenciana.

VI.- En el artículo 1.2 del anexo II del Decreto 148/2018, de 14 de septiembre, del Consell
se estable que “Las solicitudes deberán presentarse con antelación mínima de dos meses previo a
la celebración del acto y deberán contar con la aprobación en el pleno municipal.”

Por lo expuesto en el artículo 1.2 del anexo II del Decreto 148/2018, de 14 de septiembre,
del Consell, procedería elevar al Pleno, previo dictamen favorable de la Comisión Informativa de
Ecología Urbana y Emergencia Climática.

FUNDAMENTOS DE DERECHO

Decreto 148/2018, de 14 de septiembre, del Consell, publicado en el DOGV del día 23 de
octubre  de 2018, por el que se modifica el Decreto 98/1995, de  16 de mayo, del   Gobierno
Valenciano, y por el que se aprueban las normas de seguridad en prevención de incendios
forestales a observar en el uso festivo-recreativo del fuego en suelo forestal, colindante o con una
proximidad inferior a 500 metros de terreno forestal.
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Ley 3/1993, de 9 de diciembre, de la Generalitat Valenciana, Forestal de la Comunidad
Valenciana. (DOGV núm. 2168 de 21.12.1993).

De conformidad con los anteriores hechos y fundamentos de Derecho, se acuerda:

PRIMERO.- Solicitar a la Conselleria de Agricultura, Medio Ambiente, Cambio Climático
y Desarrollo Rural, la inclusión en el Registro de Emplazamientos para actos y festejos
tradicionales que pueden usar fuego o artefactos pirotécnicos en suelo forestal, colindante o con
una proximidad inferior a 500 metros de terreno forestal, las  fiestas locales o de arraigada
tradición cultural, definidas en el punto g) del artículo 146 del Decreto 98/1995, Reglamento de
la Ley Forestal, tales como las Fallas, la Romería del Santísimo Cristo de la Salud de el Palmar
por el Real Lago de la Albufera de València, y las Fiestas Patronales del Saler (San Jorge y
Virgen de los Desamparados), el Palmar (San Luis Gonzaga y Cristo de la Salud) y el Perellonet
(Virgen del Carmen), en los siguientes emplazamientos (conformados por el Departamento de
Bomberos, Prevención i Intervención en Emergencias i Protección Civil, Ayuntamiento de
València):

En el Perellonet: Avenida Gaviotas, Calle Escotilla y Plaza Marqués Vallterra.
En el Saler: Calle Piverot.
En el Palmar: Plaza Sequiota y Calle Vicente Baldoví.

SEGUNDO.- Facultar a la Delegada de Pueblos de València, Lucía Beamud Villanueva,
para formalizar ante la Conselleria con competencias en prevención de incendios forestales, la
solicitud de inclusión en el Registro de Emplazamientos para actos y festejos tradicionales que
pueden usar fuego o artefactos pirotécnicos excepcionalmente en suelo forestal, colindante o con
una proximidad inferior a 500 metros de terreno forestal en los pueblos de València, El Saler, El
Perellonet y El Palmar, presentar la declaración responsable para los festejos incluidos  en el
punto g) del artículo 146 del Decreto 98/1995, Reglamento de la Ley Forestal, a realizar, y demás
permisos oportunos."

Per unanimitat dels assistents s’acorda alterar l’orde en el tractament dels assumptes de
l’orde del dia.

3 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
EXPEDIENT: O-89POP-2019-000066-00 PROPOSTA NÚM.: 12
ASSUMPTE:
Moció que presenta la Sra. Mª. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relativa a la
"Restauració i reubicació de la Font dels Somormujos".

S’altera l’orde i es tracta este punt a continuació del punt quatre de l’orde del dia. 

DEBAT

La Sra. Climent explica la moción y facilita más fotos del documento.

La Sra. Valía explica que el Mercat Central no existia quan es va instal·lar la font en la
Plaça del Mercat. Però li sembla oportú aprofitar la reforma de la plaça per a reubicar-la s'ha
parlat amb la Delegació de Planificació i Gestió Urbana per a incorporar-la en el projecte de
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remodelació. També s'ha parlat amb la Delegació del Cicle Integral de l'Aigua perquè
aconseguisquen recursos per a instal·lar una altra font quan es trasllade. Planteja presentar-la a la
Comissió de Desenvolupament urbà, Renovació urbana, Habitatge i Mobilitat.

El Sr. Campillo planteja que potser instal·lar un parc infantil una vegada es retire la font
siga una bona opció.

VOTACIÓ

Se sotmet la Moció a votació i per unanimitat s'acorda trasladar la moció a la Comissió de
Desenvolupament Urbà, Renovació Urbana, Habitatge i Mobilitat.

ACORD

"La Comissió queda assabentada de la moció presentada per la Sra. Julia Climent Monzó,
del Grup Municipal Popular, i acorda trasladar-la a la Comissió Informativa de Desenvolupament
urbà, Renovació urbana, Habitatge i Mobilitat per ser de la seua competencia, i a continuación es
transcriu: 

"A mediados del siglo XIX, el taller parisino Barzebat & Cia. de Val d’Osne alumbraría,
por encargo del Ayuntamiento, una de las fuentes más antiguas y bellas de la ciudad de Valencia:
la “Fuente de los Somormujos”, una fuente de fundición en hierro sobre pedestal de piedra y
rodeada por una valla metálica. Ésta sería inaugurada en mayo de 1851 en la Plaza del Mercado
con motivo del nacimiento de la princesa de Asturias, hija de la reina Isabel II  .[1]
Posteriormente, en 1878, fue trasladada al “Plantío” del histórico Paseo de la Alameda y, más
tarde, en 1968, a la Plaza de Vicente Iborra, junto a la Iglesia de Nuestra Señora del Puig, donde
ha permanecido desde entonces, rodeada de edificios erigidos en los años setenta y ochenta,
completamente descontextualizada.

[ 1 ] .
www.valencia.es/ayuntamiento/infociudad_accesible.nsf/vDocumentosWebListado/D0B3286A34D7EE73C12572C20023FE00

En este sentido, la futura reurbanización de la Plaza del Mercado brinda una oportunidad
histórica para reubicar la Fuente de los Somormujos en su primer emplazamiento, la confluencia
de la Lonja, el Mercado Central y la Real Parroquia de los Santos Juanes. De reubicarse la fuente
en la Plaza del Mercado, ésta quedaría mejor contextualizada, dentro de su entorno urbano
original; se incorporaría un elemento de agua –intrínseco a la plaza y falto en el proyecto de
peatonalización–, cuyo murmullo invitaría a la estancia; así como supondría un guiño a la fauna
de nuestra tierra, reforzando el papel del ave como protagonista indiscutible de la plaza. Célebre
por su cortejo nupcial, una danza ritual cargada de simbolismo, el somormujo lavanco es muy
común en las zonas húmedas valencianas, siendo residente habitual de La Albufera.

En primer lugar, la fuente ha sido un elemento que ha acompañado, al menos desde el siglo
XVII, el devenir histórico de la Plaza del Mercado. La primera fuente pública de Valencia
(1672), obra de Juan Bautista Pérez Castiel, se situaba precisamente en este enclave, frente a la
fachada de los Santos Juanes, según testimonia el plano del Padre Tosca (1704) y, un siglo
después, el viajero francés Alexandre Laborde en uno de los grabados que acompañan a su 

(1806-1820). Años más tarde, ocuparía su lugar laVoyage pittoresque et historique de l’Espagne 
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Fuente de los Somormujos. Durante esta época, una nueva fuente adornaría la plaza: la Fuente de
los Cuatro Elementos. Construida en el año 1853, ésta sería trasladada en 1878 al Paseo de la
Alameda con motivo de la Feria de Julio, actuando, al igual que la Fuente de las Cuatro
Estaciones, sita en el extremo opuesto, como una suerte de cerramiento del paseo ajardinado.

En segundo lugar, el ave es el protagonista por excelencia de este singular enclave urbano.
Como es sabido, dos aves presiden la Plaza del Mercado: la cotorra del Mercado Central y el
“pardalot de Sant Joan”. De acuerdo con una hermosa historia popular, todas las mañanas, tanto
la cotorra, testigo de excepción del bullicio y chismes del mercado, como el pardalot, símbolo del
lado sacro de la plaza, “dan los buenos días” a las gárgolas de la Lonja. El traslado de la Fuente
de los  Somormujos  a su ubicación original permitiría el establecimiento simbólico de un
“triálogo” con las dos anteriores.

A las razones anteriores, cabe añadir que la reubicación de la citada fuente no dificultaría
el acceso de los comerciantes al sótano del Mercado Central por la Calle Vieja de la Paja, ni
entrañaría problemas de accesibilidad para las personas con movilidad reducida, como tampoco
iría en perjuicio de la recuperación de la cota original del suelo a la altura de les Covetes de Sant
Joan. Con carácter previo, el Ayuntamiento debería proceder inmediatamente a la restauración de
la fuente, actualmente en un estado deplorable de conservación. Esta situación ya fue denunciada
en abril de 2017 por la asociación “Acció pel Patrimoni Valencià” ante la Junta Municipal de
Ciutat Vella, urgiendo al Consistorio a llevar a cabo su restauración. Transcurridos dos años, la
fuente sigue acusando su deterioro.

Por todo lo anteriormente expuesto, formulamos las siguientes: 

PROPUESTAS DE ACUERDO

PRIMERO.- Instar a la Concejalía de Patrimonio y Recursos Culturales a restaurar, a la
mayor brevedad posible, la llamada Fuente de los Somormujos. 

SEGUNDO.- Instar al Ayuntamiento de València a reubicar la citada fuente, sita en la
Plaza Vicente Iborra, en su emplazamiento original, la Plaza del Mercado, con ocasión de su
reurbanización."

4 RESULTAT: RETIRAT
EXPEDIENT: O-89CIU-2019-000198-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Moció que presenta la Sra. Mª. del Rocío Gil Uncio, del Grup Municipal Ciutadans, relativa a
"L'augment de personal inspector en el Servei de Gestió Sostenible de Residus i Neteja de
l'Espai Públic".

S’altera l’orde i es tracta este punt a continuació del punt segón de l’orde del dia.

MOCIÓ
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"A preguntas del grupo municipal en la pasada Comisión de Ecología Urbana sobre la
cantidad de inspectores con los que contaba el servicio para controlar los trabajos realizados por
las contratas de limpieza, el concejal Sergi Campillo nos informó que contaban con solo cinco
personas a jornada completa y una sexta a media jornada.

Esta cantidad de inspectores es claramente insuficiente y se está viendo reflejado, en el
número de incidencias detectadas directamente por el servicio. El fruto de todo esto es que
València cada vez está más sucia.

No podemos olvidar que según marca la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las
Bases del Régimen Local, en su artículo 25, declara como competencia propia de los municipios
la materia de “gestión de los residuos sólidos urbanos”.

Por todo lo expuesto la concejala que suscribe propone:

1) Que el Ayuntamiento de València aumente el número de personal destinado a la
inspección y control de la recogida de basuras y limpieza viaria."

DEBAT

La Sra. Gil explica la moción.

El Sr. Mundina sol·licita que l'increment del pressupost en aquestes partides es destine a la
millora del servei de neteja de la ciutat. Major freqüència de retirada residus a més d'increment
d'inspectors. Plantegen aqueixa esmena afegint el punt 2.

El Sr. President entén que l'esmena del grup municipal Popular és de tema més ampli i
hauria de ser independent. Afig que és una moció de personal i no del servei així que hauria de
presentar-la en la Comissió corresponent. Proposa elevar-la a aquesta Comissió en la sessió de
desembre. Que el grup municipal Popular plantege la seua esmena en una moció independent.

El Sr. Mundina comenta que pensava que el personal a què es refereix la moció del grup
municipal Ciutadans és de l'empresa.

La Sra. Gil entiende que el personal es nuestro pero el incremento del personal lo solicita
esta Delegación y por eso la presentan en esta Comisión.

El Sr. President contesta que el seu grup votarà en contra si es manté perquè des de la seua
Delegació ja s'ha sol·licitat augment de recursos. Repeteix que la presenten en la Comissió de
Gestió de Recursos, Administració Electrònica, Personal i Control Administratiu.

La Sra. Gil contesta que si es así la presentarán en esa Comisión.

El Sr. Campillo entén que, per tant, decau la moció i la presentarà el grup municipal
Ciutadans en la Comissió de Gestió de Recursos, Administració Electrònica, Personal i Control
Administratiu del mes de desembre.

El Sr. Mundina, en conseqüència, retira l'esmena.
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5 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2019-000075-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Mª. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relativa a
la "Situació del nou Pla Rector d'Ús i Gestió del Parc Natural de l'Albufera (PRUG)".

PREGUNTA

"El Plan Rector de Uso y Gestión del Parque Natural de La Albufera (PRUG), aprobado en
el año 2004, fue impugnado en su día, siendo anulados varios de sus preceptos por una sentencia
del Tribunal Supremo de 2012.

Con posterioridad, el Decreto 52/2019 de la Conselleria de Agricultura establece un nuevo
ordenamiento jurídico del Parque Natural de La Albufera.

Con base a lo anterior se formulan las siguientes

PREGUNTAS

1ª.- ¿Dispone de información el Ayuntamiento sobre en qué fase se encuentra la redacción
del nuevo Plan Rector de Uso y Gestión del Parque Natural?

2ª.- ¿El Ayuntamiento de Valencia ha instado a la Conselleria de Agricultura a agilizar la
redacción del nuevo PRUG?

3ª.- ¿Por qué motivo dimitió el Presidente de la Junta Rectora del Parque Natural de La
Albufera, el Señor Víctor Navarro?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, Delegat de Conservació d'Àrees Naturals i Devesa-Albufera

"1) i 2)

Estan contestades a la pregunta número de registre 56194-2019-60 de la última comissió
d’Ecologia Urbana celebrada, de data 24/10/2019.

3)

És una qüestió personal del Sr. Víctor Navarro, que este regidor no té perquè conéixer."

6 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2019-000075-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Mª. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relativa a
les "Mesures de vigilància i control per al període de caça al Parc Natural de l'Albufera".

PREGUNTA



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 A

sW
B
 3

vJ
f 
JJ

W
F 

d
f3

f 
u
O

g
e 

kV
q
2
 1

IQ
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 13/12/2019 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 7 DE NOVEMBRE DE 2019 9

"Del 12 de noviembre de 2019 al 9 de febrero de 2020 se establece el levantamiento de la
veda para la caza de aves acuáticas en la marjal de La Albufera, de conformidad con la
resolución de cotos dictada por la Conselleria de Agricultura, Desarrollo Rural, Emergencia
Climática y Transición Ecológica.

A la vista del abatimiento de aves de especies protegidas cada campaña, resulta necesario
extremar la vigilancia y control de la caza.

Con base a lo anterior se formulan las siguientes

PREGUNTAS

1ª.- ¿Tiene previsto el Ayuntamiento de Valencia aplicar un plan de vigilancia y control en
La Albufera durante el próximo período de caza?

2ª.- En su caso, ¿qué medidas concretas se incluyen en este plan?

3ª.- ¿Cómo se coordinará el Ayuntamiento con el SEPRONA y con la Dirección del
Parque Natural para la vigilancia y el control de la caza en La Albufera?

4ª.- ¿Se van a realizar campañas de información y concienciación destinadas a los
cazadores por parte de las Administraciones? En su caso, ¿en qué fecha(s)?

5ª.- ¿Cuál fue el número de denuncias emitidas por la Guardería Forestal del Parque
Natural de La Albufera durante la campaña de caza de 2018?

6ª.- ¿Cuántas aves pertenecientes a especies protegidas fueron abatidas durante la última
campaña de caza?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, Delegat de Conservació d'Àrees Naturals i Devesa-Albufera

1)

Es tracta d'una competència de la Generalitat Valenciana.

2)

Es desconeixen per no ser de competència municipal.

3)

A través de reunions en què participen els guardes forestals, així com facilitant les barques
municipals.

4)
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És competència de la Generalitat Valenciana, desconeguem si realitzaran campanyes
d’informació.

5)

Es desconeix, atès que el Parc Natural és competència de la Generalitat.

6)

Es desconeix esta dada. Atès que el control és de competència autonòmica."

7 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2019-000075-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Mª. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relativa
al "Balanç sobre nidificació d'ocells en el Racó de l’Olla".

PREGUNTA

"La zona de reserva integral del Racó de l’Olla destinada a la nidificación y el refugio de
especies de aves acuáticas, da cobijo a importantes colonias de cría.

Con base a lo anterior se formulan las siguientes

PREGUNTAS

1ª.- ¿Qué actuaciones ha realizado el Ayuntamiento de Valencia en el Centro de
Interpretación del Racó de l’Olla durante los últimos cuatro años?

2ª.- ¿Cuál es el balance del censo de aves acuáticas que nidificaron en el Racó de l’Olla en
la campaña 2018-2019? ¿Y en la campaña 2017-2018?

3ª.- ¿Qué número de parejas reproductoras y de especies de aves acuáticas han nidificado
en el período 2018-2019? ¿Cuántas lo hicieron en 2017-2018?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, Delegat de Conservació d'Àrees Naturals i Devesa-Albufera

"1)

 En relació amb les actuacions què han implicat un contracte són les següents:

Depòsit d'emmagatzematge estanc per a aigües residuals en el centre de visitants del Racó
de L’Olla, 2014-2015.
Adquisició d’una lupa binocular amb càmera digital, any 2016.
Elaboració cartelleria l'any 2016.
Restauració de la Platja del Camí Vell en la reserva natural del Racó de l’Olla any 2016.
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Projecte de restauració de riba en el talús de les quadres en la reserva natural del Racó de
l’Olla 2017.
Reparació, manteniment i conservació de l'estació meteorològica i SAI del Centre
d'Informació del Racó de l’Olla any 2018.
Restauració de l'entorn dels illots de terra i de llebeig en la Reserva del Racó de l’Olla any
2019.
Adquisició d'un telescopi l'any 2019.

En relació amb els treballs que executa la brigada de Conservació dels Ambients Aquàtics:

Seguiment de la presència de fauna i de l'estat de la coberta vegetal, incloent l'adequació
d'àrees de cria per a les colònies d'aus, el seguiment d'eventuals episodis de mortalitat, i la
retirada d'espècies vegetals exòtiques i enderrocs.
Seguiment de les variables meteorològiques bàsiques i manteniment dels nivells
d'inundació de la reserva.
Manteniment de la tanca perimetral i les portes d’accés.
Manteniment dels vials de servici.
Manteniment i neteja de les instal·lacions d'ús públic i desbrossaments en els accessos per
a les persones usuàries.
Labors d'informació consistents en l'elaboració de notícies sobre la flora i fauna de la
reserva i l'acompanyament de visites especialitzades.

2)

En relació amb el balanç del cens d'aus aquàtiques que van criar a la reserva del Racó de
l’Olla en les campanyes 2018-2019 i 2017-2018, des del Servici Devesa-Albufera de
l'Ajuntament de València i la seua Brigada de Conservació dels Ambients Aquàtics, es col·labora
anualment amb el Servici de Vida Silvestre de la Generalitat Valenciana i el seu Equip de
Seguiment de Fauna en el cens de les poblacions d'aus aquàtiques reproductores en l'àmbit
municipal del Parc Natural de l’Albufera.

El valor emprat en este cas per a estimar les poblacions d'aus aquàtiques és el de les
parelles reproductores censades durant les primaveres de 2018 i 2019. Els resultats del nombre de
parelles d'aus nidificants censat durant les temporades de cria de 2018 i 2019 en l'àmbit de la
reserva del Racó de l’Olla obtingut per la Brigada de Conservació dels Ambients Aquàtics del
Servei Devesa-Albufera de l'Ajuntament de València, s'indiquen per espècies en la taula que
s'adjunta en l'Apèndix a aquesta pregunta.

El balanç d’estos resultats hauria de ser realitzat tenint en consideració la població
reproductora total en el conjunt del Parc Natural de l’Albufera i no solament dins de la reserva, i
li correspondria al Servici de Vida Silvestre de la Generalitat Valenciana.

Convé destacar que la colònia de 510 parelles reproductores de gavina capnegra censades
en 2019 en la reserva representa la major colònia de cria registrada fins hui en la Península
Ibèrica.

3)
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Esta pregunta queda resposta en la pregunta anterior.

Apèndix (pregunta 2). Relació d'espècies d'aus i nombre de parelles nidificants censades
durant les temporades de cria de 2018 i 2019 en l'àmbit de la reserva del Racó de l’Olla obtingut
per la Brigada de Conservació dels Ambients Aquàtics del Servici Devesa-Albufera de
l'Ajuntament de València.

Nom valencià Nom castellà Nom científic 2018 2019

Escabussonet Zampullín común Tachybaptus ruficollis 1 3

Baoret Avetorillo común Ixobrychus minutus 1 1

Tadorna Tarro blanco Tadorna tadorna 7 11

Collverd Ánade azulón Anas platyrhynchos 60 91

Rosseta Cerceta pardilla Marmaronetta angustirostris0 1

Sivert Pato colorado Netta rufina 1 3

Boix Porrón europeo Aythya ferina 16 18

Polla d’aigua Gallineta común Gallinula chloropus 4 4

Fotja Focha común Fulica atra 3 4

Rascló Racón europeo Rallus aquaticus 0 1

Gall de canyar Calamón común Porphyrio porphyrio 2 1

Camallonga Cigüeñuela común Himantopus himantopus 47 45

Llesna Avoceta común Recurvirostra avosetta 90 63

Gavina capnegra Gaviota cabecinegraLarus melanocephalus 158 510

Gavina vulgar Gaviota reidora Chroicocephalus ridibundus 597 681

Gavina capblancaGaviota picofina Chroicocephalus genei 7 13

Curroc Pagaza piconegra Gelochelidon nilotica 679 936

Xatrac becllarg Charrán patinegro Sterna sandvicensis 1.024333

Xatrac elegant Charrán elegante Sterna elegans 2 0

Xatrac d'albufera Charrán común Sterna hirundo 501 172

TOTAL 3.2002.891

Les variacions interanuals són freqüents en espècies d’aus, que depenen en molts casos de
factors aliens a la reserva del Racó de l’Olla."
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8 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2019-000075-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Paula Mª. Llobet Vilarrasa, del Grup Municipal Popular, relativa
al "Projecte Tomorrow".

PREGUNTA

"Recientemente el equipo de gobierno anunció que Valencia formará parte del “Proyecto
Tomorrow”, para hacer frente al cambio climático e impulsar iniciativas de carácter disruptivo.
Este proyecto está financiado por el programa Horizon 2020 de la Comisión Europea. Por este
motivo la concejal que suscribe formula las siguientes preguntas:

1.- ¿Con qué presupuesto cuenta el Ayuntamiento de Valencia?

2.- ¿Qué cantidad será financiada por la Unión Europea?

3.- ¿Qué acciones municipales se tiene previsto realizar en el seno de este proyecto?"

RESPOSTA

Sr. Ramón, Delegat d'Emergència Climàtica i Transició Energètica

"Recentment l'equip de govern va anunciar que València formarà part del “Projecte 
Tomorrow”, per a fer front al canvi climàtic i impulsar iniciatives de caràcter disruptivo.

Aquest projecte està finançat pel programa Horizon 2020 de la Comissió Europea. Per
aquest motiu la regidor que subscriu formula les següents preguntes:

1. Amb quin pressupost compta l'Ajuntament de València?

Tant l'Ajuntament de València com la Fundació Observatori són socis del projecte; el
pressupost de l'ajuntament ascendeix a 61 650.00 € (el de la Fundació és de 126 025.00 €).

2. Quina quantitat serà finançada per la Unió Europea?

El projecte està finançat al 100% amb fons europeus (H2020).

3. Quines accions municipals es té previst realitzar en el si d'aquest projecte?

Tomorrow, de 36 mesos de duració, té per objecte principal el disseny participatiu de fulls
de ruta per a la transició energètica en sis ciutats pilot, sent València una d'elles; està previst que
els fons es destinen a processos de participació i dinamització de tots els sectors de la societat
valenciana en la consecució d'aquesta transició."
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9 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2019-000075-00 PROPOSTA NÚM.: 5
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Paula Mª. Llobet Vilarrasa, del Grup Municipal Popular, relativa
al "Pla d'Emergència Climàtica".

PREGUNTA

"A preguntas formuladas por este grupo municipal ante la pasada comisión de Ecología
Urbana el equipo de gobierno respondió que, el Ayuntamiento de Valencia, para fomentar la
adaptación de los barrios y los ciudadanos a los riesgos y amenazas de la crisis climática,
disponía de diversos instrumentos de planificación, ante esta información el grupo municipal
popular formula las siguientes preguntas:

1.- ¿Cuáles son dichos instrumentos de planificación, aprobados en el pasado mandato?

2.- Tal y como se nos indica en su respuesta, en el PACES, se describen un total de 86
medidas ¿se está trabajando en todas ellas?

En caso afirmativo ¿cuánto dinero se ha destinado a las mismas?

En caso negativo ¿cuántas se están desarrollando en la actualidad, cuáles son y cuánto
presupuesto se está destinado?

3.- Además de las medidas contempladas en el PACES para la adaptación de la ciudad al
escenario del cambio climático, ¿tiene preparado el equipo de gobierno un protocolo de actuación
en caso de una emergencia climatológica puntual, como las acaecidas hace escasas semanas en el
sur de la Comunidad o en otras Comunidades vecinas?

3.- En caso afirmativo, solicitamos se nos indique ¿cuál es el mismo?"

RESPOSTA

Sr. Ramón, Delegat d'Emergència Climàtica i Transició Energètica

"A preguntes formulades per aquest grup municipal davant la passada comissió
d'Ecologia Urbana l'equip de govern va respondre que, l'Ajuntament de València, per a fomentar
l'adaptació dels barris i els ciutadans als riscos i amenaces de la crisi climàtica,  disposava de
diversos instruments de planificació, davant aquesta informació el grup municipal  popular
formula les següents preguntes:

NOTA. Les abreviacions emprades es refereixen als diferents serveis implicats en les
mesures en marxa (veure pregunta 2) i són les següents:

SCT: Serveis Centrals Tècnics

ECTE: Emergència Climàtica i Transició Energètica

FOCC: Fundació Observatori Canvi Climàtic
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SANT: Servei de Sanitat

POL: Servei de Policia

SPC: Servei de Protecció Civil

SJAR: Servei de Jardineria

SAH: Servei d'Agricultura i Horta

SINN: Servei d'Innovació

SDA: Servei Devesa-Albufera

A preguntes formulades per aquest grup municipal davant la passada comissió d'Ecologia
Urbana l'equip de govern va respondre que, l'Ajuntament de València, per a fomentar l'adaptació
dels barris i els ciutadans als riscos i amenaces de la crisi climàtica, disposava de diversos
instruments de planificació, davant aquesta informació el grup municipal popular formula les
següents preguntes:

1.- Quins són aquests instruments de planificació, aprovats en el passat mandat?

Pla d'Adaptació al Canvi Climàtic

Pla d'Acció pel Clima i l'Energia Sostenible

Pla Territorial d'Emergències de València

Pla d'Actuació Municipal enfront del risc d'inundacions

Pla d'Actuació Municipal enfront del risc d'incendis forestals

2.- Tal com se'ns indica en la seua resposta, en el PAUS, es descriuen un total de 86
mesures S'està treballant en totes elles? En cas afirmatiu, quants diners s'ha destinat a aquestes?
En cas negatiu, quantes s'estan desenvolupant en l'actualitat, quins són i quant pressupost està
destinat?

Actualment es treballa en un important nombre de mesures d'adaptació i
mitigació/adaptació (mesures mixtes) per part dels diferents departaments municipals, motiu pel
qual des d'aquest Servei no es disposa directament de dades actualitzades d'inversió en execució;
són les següents:

Gestió de l'ús de l'energia. Existeix un programa de gestió de consums que permet revisar i
optimitzar els costos amb elevada periodicitat (SCT).

Mesures de rehabilitació al parc d'habitatges municipals. S'ha posat en marxa amb el
desenvolupament de la certificació energètica durant 2019 d'un primer conjunt de 194 habitatges
municipals; el cost de la proposta és de 16.399’50 € (ECTE).
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Promoure l'autoconsum en edificis públics. S'han posat en marxa diverses instal·lacions
que s'afigen a les existents, com en el cas dels edificis *Punt de Ganxo, Casal Jove, Cementeris,
etc; la inversió conjunta de les instalacions de Punt de Ganxo i Casal Jove ascendeix a 51.438,93
€. (ECTE, SCT).

Cursos de formació en matèria d'energia als empleats municipals. S'han impartit cursos
teòric/pràctics (7 edicions) sobre estalvi i eficiència energètica a 230 empleats municipals durant
2019; el cost de la proposta és de 7.780,30 € (ECTE).

Acompanyament dels serveis socials enfront de la pobresa energètica. S'ha posat en marxa
un grup de treball sobre pobresa energètica conjunt amb serveis socials; erradicar la pobresa
energètica és una dels eixos d'actuació de la nova Oficina de l'Energia (FOCC).

Sensibilització i conscienciació en beneficis de millores energètiques: l'Oficina de l'Energia
que s'ha posat en marxa enguany és un nou servei d'atenció ciutadana que aborda entre altres
tasques la informació i conscienciació pública en relació amb l'estalvi i l'eficiència energètica
(FOCC).

Incrementar l'ús d'energies renovables mitjançant l'ordenació i afavoriment de les
instal·lacions de generació compartida en comunitats de propietaris: aquest és un altre dels eixos
de treball de l'Oficina de l'Energia (FOCC).

Promoure l'autoconsum en edificis privats: com en el cas anterior, es tracta d'un dels eixos
d'actuació de l'Oficina de l'Energia; existeix un antecedent en el denominat projecte PROSUME,
una iniciativa del centre d'innovació Les Naus, l'Institut d'Enginyeria Energètica (IIE) de la
Universitat Politècnica de València, la Fundació València Clima i Energia, l'Institut Universitari
d'Investigació en Economia Social, Cooperativisme i Emprenedoria (IUDESCOOP) de la
Universitat de València i AVAESEN. (FOCC).

Creació d'ombres amb instal·lacions fotovoltaiques: en aquesta línia està la instal·lació de
pèrgoles fotovoltaiques en barris de la ciutat; el pressupost de cinc pèrgoles a instal·lar
pròximament és de 443.614,65 euros (SCT).

Revisió de la normativa municipal per a promoure eficiència energètica i autoconsum:
actualment està en execució la revisió de la normativa municipal destinada a identificar i eliminar
barreres a l'autoconsum; el cost de la proposta és de 17.121,50 € (ECTE).

Desenvolupament d'una ordenança municipal per a control periòdic de plagues i vectors: al
setembre es va aprovar una ordenança municipal per al control del mosquit tigre, destinada a
informar i promoure el control de l'expansió de les seues poblacions (SAN).

Exigir a les subcontractes formació per al control mosquit tigre: l'ordenança abans
esmentada vincula a tots els sectors ciutadans i inclou mesures coercitives per a garantir el seu
compliment (SAN).

Conscienciació de la ciutadania per a la prevenció de la proliferació del mosquit tigre en
àmbit privat: com en el cas anterior (SAN).
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Elaboració d'un estudi de correlacions entre els episodis meteorològics i la proliferació de
plagues amb la finalitat de disposar d'un instrument de monitoratge i previsió de curt i mitjà
termini en correlació amb les projeccions meteorològiques i climatològiques: inclòs en el
seguiment obligatori de poblacions i emergència de mosquit tigre per part de la contracta
municipal per al control de plagues (SAN).

Implantació de mesures de lluita contra proliferació larval del mosquit tigre. La contracta
actual de control de plagues inclou un seguiment i control biològic de focus per a la seua
eliminació en fase larvària (SAN).

Foment del biocontrol de plagues de mosquits. Com s'ha dit en el cas anterior, el control
actual es realitza amb mètodes biològics en fase larvària (SAN).

Sensibilització per a evitar la proliferació de vectors infecciosos. Es realitzen campañasde
informació i sensibilització (en Centres Sanitaris, Col·legis, Mercats, etc.) per a implicar la
necessària participació de la població civil en el control de l'expansió del mosquit tigre i altres
vectors (SAN).

http://www.valencia.es/ayuntamiento/tablon_anuncios.nsf/vdocumentos/F416365C4351BF0CC1257FFE003D9547?openDocument&lang=1

Desenvolupament de protocols de comunicació i coordinació enfront d'onades de calor. A
més dels plans ens esmentats (Protecció Civil, Bombers), s'han desenvolupat durant la passada
legislatura projectes de finançament comunitari destinats a promoure la resiliència davant
desastres: protecció de la societat, inclosa l'adaptació al canvi climàtic (PROJECTE BEAWARE
- Millora dels serveis de gestió i de suport en la presa de decisions davant fenòmens
meteorològics i climàtics extrems) (POL).

Comunicació vies d'evacuació i alternatives de transport davant esdeveniments climàtics i
comunicació a la ciutadania. Enguany la Junta Local de Protecció Civil va aprovar el Pla
Territorial Municipal d'Emergències de València, elaborat pel Servei de Protecció Civil, en el
qual es contempla aquesta acció (SPC).

Desenvolupament d'estudis per a la identificació de punts de risc d'inundació. Com en el
cas anterior, la Junta Local de Protecció Civil va aprovar el Pla Territorial Municipal
d'Inundacions de València, també elaborat pel Servei de Protecció Civil (SPC).

Sensibilització i conscienciació sobre riscos lligats al canvi climàtic. És un dels principals
objectius de la nova etapa de l'Observatori Valencià del Canvi Climàtic, el principal actiu
municipal per a l'educació ambiental temàtica relacionada amb les conseqüències del calfament
global i la necessitat de fomentar l'adaptació i resiliència de la ciutat i societat de València
(FOCC).

Fomentar la implicació de la ciutadania en la preservació de l'horta com a estructura
adaptativa enfront del canvi climàtic. L'horta del terme municipal de València està inclosa en
l'àmbit de la Llei 5/2018, de 6 de març, de la Generalitat, de l'Horta de València, així com en el
del Decret 219/2018, de 30 de novembre, del Consell, pel qual s'aprova el Pla d'acció territorial
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(PAT) d'ordenació i dinamització de l'Horta de València, la redacció de la qual ha sigut objecte
d'un exhaustiu procés de participació pública que ha integrat al conjunt d'agents econòmics,
socials i ambientals de l'Horta de València.

Ampliació de zones reservades i protegides per a l'ús agrari en el PGOU i revertir la
qualificació de sòl urbanitzable a no urbanitzable de determinats terrenys usats com a agrícoles o
abandonats. El PAT de l'horta ha donat lloc a la declaració com a sòl protegit d'enclavaments
d'horta periurbans, els espais d'Horta de Protecció Especial de Grau 1, que és la que circumda a la
ciutat de València i els municipis més pròxims.

Recuperació i protecció de l'horta periurbana existent. Com s'especifica en epígraf anterior,
el PAT de l'horta ha donat lloc a la declaració com a sòl protegit d'enclavaments d'horta
periurbans.

Foment dels horts urbans, unit a la promoció d'una cultura lligada al territori. La creació,
durant la passada legislatura, d'una nova Secció específica dedicada a l'agricultura i l'horta ha
permés posar en marxa diverses línies d'actuació, projectes i accions destinats a promoure
l 'act ivi ta t  i  l ' espai  agr ícola  municipal  (SAH).    
https://hortaipoblesvalencia.org/es/agricultura-y-huerta/#paipata_mes

D'altra banda, en 2017 es va aprovar l'Ordenança reguladora del procediment d'atorgament
d'autoritzacions per a la gestió dels horts urbans de l'Ajuntament de València; en el seu
desenvolupament i més recentment, s'ha posat en marxa el procediment de concessió
d'autoritzacions per a la gestió dels horts urbans de l'Ajuntament de València. Convocatòria
d'horts urbans Malilla (SJAR). Veure en: 

https://www.valencia.es/ayuntamiento/tablon_anuncios.nsf/vDocumentosWebTablon/052430E5C4F4D06BC1258305003D56DC?OpenDocument&lang=1&nivel=5_2

Foment del consum local dels productes de l'horta. La passada legislatura es va constituir
el Consell Alimentari Municipal i es va aprovar l'estratègia agroalimentària de la ciutat, sent el
foment del consum de proximitat una de les seues directrius i prioritats d'actuació; a més, entre
altres iniciatives, també durant la passada legislatura València va ser proclamada Capital
Mundial de l'Alimentació Sostenible 2017 i va posar en marxa el Centre Mundial de València per
a l'Alimentació Urbana Sostenible (CEMAS), amb el suport de la FAO (SAH).

Llançament de convocatòries d'idees des de l'Ajuntament amb la finalitat de mobilitzar a la
societat local, identificar nous models de negoci innovadors, etc. relacionats amb l'adaptació al
canvi climàtic. Durant la passada legislatura es va posar en marxa una línia de subvencions que té
per objecte donar suport a la realització de projectes d'innovació social i urbana, entesos com el
desenvolupament, implementació i/o validació de metodologies o tecnologies innovadores
orientades a la resolució de problemes socials i urbans que afecten el municipi de València; la
convocatòria 2019 té una dotació de 450.00 € (SINN). 

https://www.valencia.es/ayuntamiento/tablon_anuncios.nsf/0/EA4EE764D65BB4F3C12583F50027D1CD/$FILE/20190508%20CONVOCATORIA%202019.pdf?OpenElement&lang=1

Foment de barris experimentals i projectes pilote on es proven solucions innovadores
(laboratoris de mesures). La participació en projectes europeus de l'H2020 iniciada en la passada
legislatura (MatchUp, GrowGreen) ha posat en marxa el disseny i execució de solucions
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innovadores en determinats districtes i barris de la ciutat (Marítim, Benicalap); la inversió
prevista en MatchUp és de 5’5 milions d'euros i la de Grow Greewn és de 3,8 milions d'euros
(SINN).

Implantar sistemes urbans de drenatge sostenible (SUDS). Formen part de les solucions
basades en la naturalesa de caràcter innovador que es projecten en Benicalap per a fer front als
reptes de l'impacte del calfament global en el marc del projecte Grow Green (SINN).

Desenvolupament d'espais públics amigables. Durant la passada legislatura s'han
desenvolupat importants projectes, alguns de gran envergadura –com el de creació del Parc
Central- i s'han posat en marxa uns altres d'inversió més modesta, com el propi *Grow Green que
inclou entre les seues accions la creació de nous espais naturalitzats (SJAR, SINN).

Escometre labors de conservació de la línia de dunes. Durant la passada legislatura s'ha
incidit en la protecció del cordó dunar del Parc Natural de l’Albufera mitjançant la instalació de
1.233 estancs de fusta, 3.700 metres de corda i 1.400 metres de tanca de fusta que garanteixen la
conservació de les dunes i de l'hàbitat que representen per a espècies protegides i catalogades de
flora i fauna (SDA).

Revisió de la normativa municipal (tant de producció com de comercialització i consum)
per a fomentar la introducció de criteris ambientals. Arran de l'entrada en vigor de la nova LCSP,
l'Àrea de Govern Interior ha aprovat una instrucció de compra pública responsable que inclou
criteris de sostenibilitat social, ambiental i econòmica.

http://www.valencia.es/ayuntamiento/tablon_anuncios.nsf/0/3FAB36B5DD89A226C12583A90046F3E8/$FILE/20190225%20INSTRUCCIO%CC%81%20CONTRACTACIO%CC%81%20PU%CC%81BLICA%20I%20GUIA%20CLAUSULAT%20SOCIAL.pdf?OpenElement&lang=1

3.- A més de les mesures contemplades en el PAUS per a l'adaptació de la ciutat a
l'escenari del canvi climàtic, té preparat l'equip de govern un protocol d'actuació en cas d'una
emergència climatològica puntual, com les esdevingudes fa escasses setmanes en el sud de la
Comunitat o en altres Comunitats veïnes?

Tant en el Pla Territorial d'Emergències de València com en el Pla d'Actuació Municipal
enfront del risc d'inundacions existeixen protocols d'actuació enfront dels diferents riscos que
pogueren donar lloc a una situació d'emergència.

4.- En cas afirmatiu sol·licitem se'ns indique, quin és el mateix?

L'objectiu del Pla Territorial d'Emergències de València és obtindre la màxima protecció
per a les persones, el medi ambient i els béns, que puguen resultar afectats en qualsevol situació
d'emergència, establint per a això una estructura d'organització jeràrquica i funcional dels mitjans
i recursos, tant públics com privats en el municipi, que permeta fer front a situacions de risc o
emergència greu. Veure en:

file:///D:/Users/u18542/Downloads/PTE%20%20Val%C3%A8ncia%2006.09.2019.pdf%20(2).pdf

Anàlogament, el Pla d'Actuació Municipal davant el Risc d'Inundacions de València té la
finalitat d'aconseguir la màxima protecció per a les persones, els béns i el medi ambient que
puguen resultar afectats a conseqüència d'inundacions. Per a això s'estableix una estructura
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jeràrquica i funcional dels mitjans i recursos del municipi, tant públics com privats, que permeta
fer front a les situacions de risc o emergència greu. Veure en: 

file:///D:/Users/u18542/Downloads/PAM%20Rl%20Val%C3%A8ncia%2014.09.2018%20(3).pdf

ALTRES MESURES A VERIFICAR

Desenvolupament d'estudis sobre materials innovadors que permeten l'increment de la
capacitat adaptativa en les obres civils.
Incentivar el debat participatiu sobre la disminució de recursos energètics i alimentaris
Contractació amb criteris mediambientals i d'eficiència energètica
Inclusió criteris de sistemes passius i de bioclimatización en les ordenances municipals
Aprofitament energètic de la major part dels residus
Crear o reforçar els mecanismes de coordinació / cooperació entre altres administracions i
l'Ajuntament de València
Creació de nous centres de dia per a majors dependents
Desenvolupament campanyes onades de calor a persones sense llar o grups vulnerables
Perfeccionament de l'oferta actual i difusió per a donar a conéixer els itineraris i iniciatives
existents.
Anàlisi per a la consideració de la implantació d'una taxa turística que derivaria en mesures
sostenibles a través d'una taxa als hotels, per pernoctació.
Implantació d'un sistema de sensors de detecció i monitoratge de fugides en la xarxa de
distribució d'aigua per a reduir la vida útil de les fugides i optimitzar el manteniment".

10 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2019-000075-00 PROPOSTA NÚM.: 6
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular, relativa als
"Cementeris".

PREGUNTA

"Respecto a la gestión en cementerios el grupo municipal Popular formula las siguientes
preguntas:

1.- Indicar el número de nichos sencillos disponibles, en cada uno de los cementerios
municipales.

2.- Indicar el número de nichos dobles disponibles en la actualidad, en cada uno de los
cementerios municipales.

3.- ¿Cuántos nichos se han construidos en los últimos cinco años? Rogamos se indique el
número de nichos dobles y sencillos que se han construido, indicando también el cementerio
donde se han construido los mismos.

4.- ¿Cuántos entierros se han realizado desde 2016 hasta la fecha disponiendo de nichos
sencillos y/o dobles?
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5.- ¿Cuántas incineraciones se han realizado en este periodo? Solicitamos que se nos
indique la respuesta distinguiendo los años."

RESPOSTA

Sr. Ramón, Delegat de Cementeris i Servicis Funeraris

"Respecte a la gestió en cementeris el grup municipal Popular formula les
següents preguntes:

1.- Quants nínxols senzills hi ha disponibles en cadascun dels cementeris municipals?

En el Cementeri General 893

En el Cementeri del Cabanyal 0

En el Cementeri de Campanar 0

En el Cementeri del Grau 39

En el Cementeri de Benimámet 24

En el Cementeri de Massarrojos 23

En el Cementeri del Palmar 174

2.- Quants nínxols dobles hi ha disponibles en cadascun dels cementeris municipals?

En el Cementeri General 169

En el Cementeri del Cabanyal 0

En el Cementeri de Campanar 0

En el Cementeri del Grau 26

En el Cementeri de Benimámet 2

En el Cementeri de Massarrojos 1

En el Cementeri del Palmar 78

3.- Quants nínxols s'han construït en els últims cinc anys?

En el Cementeri General 995 Nínxols senzills

En el Cementeri del Cabanyal 40 Nínxols senzills

En el Cementeri de Campanar 0
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En el Cementeri del Grau 0

En el Cementeri de Benimámet 0

En el Cementeri de Massarrojos 28 Nínxols senzills

En el Cementeri del Palmar 0

4.- Quants enterraments s'han realitzat des de 2016 fins hui disposant de nínxols senzills
idobles?

L'any 2016 3.866 inhumacions segons memòria d'activitats.

L'any 2017 4.001 inhumacions segons memòria d'activitats.

L'any 2018 3.926 inhumacions segons memòria d'activitats.

L'any 2019 2.875 fins al 30 de setembre de 2019.

5.- Quantes incineracions s'han realitzat en aquest període?

L'any 2016 4.524 incineracions segons memòria d'activitats.

L'any 2017 4.870 incineracions segons memòria d'activitats.

L'any 2018 4.854 incineracions segons memòria d'activitats.

L'any 2019 3.667 fins al 30 de setembre de 2019."

11 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2019-000075-00 PROPOSTA NÚM.: 7
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular, relativa a la
"Construcció i remodelació de jardins".

PREGUNTA

"A preguntas formuladas por este grupo municipal se nos respondió en la pasada Comisión
de Ecología Urbana que en el presupuesto del presente ejercicio existen partidas presupuestarias
destinadas a la construcción y remodelación de determionados jardines, respecto a dicha
información, el concejal que suscribe formula la siguiente pregunta:

1.- Del total de jardines que disponen de presupuesto para su construcción ¿cuántos están
previsto que puedan finalizar antes de que finalice el año?

2.- ¿Cuáles son los mismos?

3.- Del total de jardines que disponen de presupuesto para su cremodelación ¿cuántos están
previsto que puedan finalizar antes de que finalice el año?



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 A

sW
B
 3

vJ
f 
JJ

W
F 

d
f3

f 
u
O

g
e 

kV
q
2
 1

IQ
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 13/12/2019 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 7 DE NOVEMBRE DE 2019 23

4.- ¿Cuáles son los mismos?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, Delegat de Jardineria Sostenible i Renaturalització de la Ciutat

"1)

 Quatre de pressupost municipal i quatre del Pla SOM+.

2)

* Tanca pati interior de l’illa de cases entre els carrers Regne de València (Av)-Lluís Oliag
-Escultor Josep Capuz.

* Ampliació zona de jocs infantils (3ª fase) Joan Bautista Pastor (Borbotó).

* Plantació arbrat carrer Camí Canal i finalització Pl. Escola de Pinedo.

* Construcció de 3 zones de socialització canina: carrer Fausto Elio, Pl. Magúncia i carrer
del Músic Espí.

* Jardí als carrers de Rocío i d’Ador (Fase II) Castellar.

* Jardí al carrer de Joan Reus Parra de La Torre.

* Jardí al carrer del Camí del Calvari a Carpesa.

* Zona de socialització canina als carrers d’Ador i de la Figuereta.

3)

Sis amb pressupost municipal i ú del Pla SOM+.

4)

* Plantació València Més Verda (5 Lots).

* Jardí al carrer de Santa Maria Micaela.

* Jardí als carrers d’Ador i de Josep Siurana (Castellar).

* Nou mobiliari urbà a la Plaça del Pedagog Pestalozzi.

* Millora de les dotacions de parcs infantils a Beniferri.

* Instal·lació de tanca al parc infantil del carrer de Bélgica.

* Jardí al carrer de Mossén Conca (Fase II) Pinedo."
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12 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2019-000075-00 PROPOSTA NÚM.: 8
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular, relativa a la
"Planta de tractament de Quart".

PREGUNTA

"Respecto a la planta de tratamiento de Quart, el grupo municipal popular formula las
siguientes preguntas:

1.- ¿Ha requerido el Ayuntamiento de València a la UTE que gestiona la planta de
tratamiento de Quart para fijar precio a las 2000 toneladas que ha producido tras la aportación de
residuos procedentes de la ciudad de Valencia? En caso afirmativo, ¿en qué fecha?

2.- ¿Se ha planteado el Ayuntamiento de València percibir en especie parte del precio que
le pueda corresponder por la producción de compost procedente de residuos de València y
destinarlo para abono de zonas verdes de la ciudad? Y en su caso, ¿a partir de qué fecha se va a
utilizar parte de las toneladas acumuladas pendientes de fijar precio?

3.- En relación con el producto de menor calidad que el compost que se obtiene de los
residuos vertidos en los contenedores grises, ¿qué salida se le dá?

4.- ¿Percibe el Ayuntamiento de València alguna cantidad por su venta?"

5.- Y, ¿cuántas toneladas se ha obtenido de los mismos en los últimos 4 años?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, Delegat de Gestió Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l'Espai
Públic

"1)

La planta de tractament de Quart de Poblet és competència de l'EMTRE – Entitat
Metropolitana per al Tractament de Residus, i per tant hauran de dirigir estes preguntes a
l'administració competent."

13 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2019-000075-00 PROPOSTA NÚM.: 9
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular, relativa a la
"Neteja d'espai públic i retirada de residus i estris en els barris de San Isidre, Jesús i Patraix".

PREGUNTA

"1.- ¿Qué actuaciones en materia de limpieza de vía pública y retirada de enseres realiza
periódicamente  el Ayuntamiento en los barrios de San Isidro, Jesús y Patraix ?
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2.- ¿Cuántos trabajadores de los contratas se destinan diariamente a la limpieza de los
espacios públicos en estos barrios?

3.- Asimismo, ¿cuántos inspectores de limpieza están adscritos a dichos barrios?

4.- ¿Cuál es la frecuencia de baldeo de las calles en los referidos barrios?

5.- Igualmente, ¿cuál es la frecuencia de limpieza de los contenedores de recogida de
residuos?

6.- En el presente ejercicio, ¿cuántas actuaciones/servicios ha realizado la contrata
municipal de retirada de enseres a través del servicio 010?

7.- Y en su caso, ¿cuál es el número de toneladas de enseres retirado?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, Delegat de Gestió Sostenible de Residus urbans i Neteja de l'Espai
Públic

"1)

En els barris del districte municipal de Patraix: San Isidro, Vara de Quart (part residencial),
Safranar, Favara i Patraix (barri), així com en els del districte municipal de Jesús: La Raiosa,
Hort de Senabre, Creu Coberta, Sant Marcel·lí i Camí Reial, a la neteja de la via pública
genèricament es realitzen les següents actuacions:

- Tots els dies laborables de dilluns a dissabte, tots els carrers d’estos barris s'agranen
manualment per un operari/a dotat de carro porta-poals i eines per a l'agranada de xicotets residus
urbans com papers, envasos, puntes de cigarrets, excrements de gossos, etc., que s'han deixat en
la via pública de manera incívica.

- Una vegada a la setmana, s'agranen mecànicament totes les voreres accessibles a
màquines agranadores amb raspalls mecànics i aspiració.

- Una vegada cada tres setmanes, es neteja amb aigua a pressió tots els carrers d’estos
barris llevant taques i material pulverulent que no pot ser retirat per operacions d'agranada.

Pel que fa a la retirada d'estris, en estos barris es retiren estris tots els dies laborables de
dilluns a dissabte, tant si s'ha avisat prèviament al telèfon 010 com si són detectats per la
inspecció municipal. La recollida dels estris avisats al 010 s'arrepleguen abans de 24 hores, i els
abandonats (sense avisar) s'arrepleguen aproximadament en 24-48 hores després de la seua
identificació.

2)

Districte municipal 8, Patraix (que inclou barri de Sant Isidre): 28 operaris/es en torn de
matí i 2 operaris/es en torn de vesprada. Un conductor/a d’agranadora mecànica i un 
 conductor/a de llava-voreres.
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Districte municipal 9, Jesús: 21 operaris/es en torn de matí i 2 operaris/es en torn de
vesprada. Un conductor/a de barredora mecànica i un conductor/a de llava-voreres.

3)

Estos districtes tenen assignat un inspector de l'empresa contractista i una inspectora
municipal.

4)

Els carrers d’estos barris es netegen amb aigua cada 3 setmanes. Els punts de botelló es
netegen amb aigua setmanalment.

5)

Els contenidors per a residus urbans no selectius o de fracció resta es netegen internament i
externa huit vegades a l'any, durant les estacions de primavera, estiu i tardor.

Els contenidors per a recollida selectiva de paper i envasos es netegen internament i
externa dos vegades a l'any (maig i agost).

Els contenidors per a la fracció de residus orgànics es netegen internament i externa nou
vegades a l'any: 7 mensualment d'abril a octubre i altres dues rentades des de novembre a març.

La neteja exterior i de superfícies de l'entorn de cada ubicació de contenidors de residus es
realitza altres cinc vegades a l'any, addicionalment a l'anterior.

6)

Districte 8, Patraix: 3.970 actuacions/servicis de recollida de mobles.

Districte 9, Jesús: 3.337 actuacions/servicis de recollida de mobles.

7)

Districte 8, Patraix: 574.472 Kg.

Districte 9, Jesús: 482.875 Kg."

14 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2019-000075-00 PROPOSTA NÚM.: 10
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular, relativa a
les "Obres de proveïment d'aigua potable".

PREGUNTA
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"1.- ¿Qué superficie de huerta (suelo no urbano/no urbanizable) en el término de Valencia
es susceptible de expropiación para ejecutar el proyecto de construcción de tubería de agua
potable desde la planta de la Presa en Manises hasta Valencia?

2.- ¿Cuál es el trazado definitivo que contempla el trazado de la construcción de la citada
tubería? Rogamos que en la respuesta se nos facilite planos en el que se recoja el trazado de la
tubería.

3.- ¿Cuándo se tiene previsto que den comienzo los trabajos de la construcción de la
tubería en el término municipal de Valencia?

4.- Asimismo, ¿qué plazo se estima para concluir las obras?

5.- ¿La construcción de esta tubería asegura el suministro de agua potable desde la planta
de La Presa a la ciudad?

6.- Por último, actualmente y hasta la puesta en servicio de la nueva canalización, ¿el
suministro de agua potable desde Manises a la ciudad qué nivel de riesgo representa?"

RESPOSTA

Sra. Valia, Delegada del Cicle Integral de l'Aigua

"Respecto a las preguntas 1 a 4, acerca de superficie de huerta de València a expropiar,
trazado definitivo, incio de las obras y plazo de ejecución:

El proyecto de la tubería en cuestión es responsabilidad de la Entidad Metropolitana de
Servicios Hidráulicos (EMSHI), que es quién promueve el proyecto y ha de ejecutar las
correspondientes obras de la tubería metropolitana, que partiendo del nuevo bi-tubo de
abastecimiento a L´Horta Nord desde la ETAP de La Presa, habrá de conectar con la red arterial
de la ciudad de Valencia, previsiblemente en la zona noroeste, en las inmediaciones de la
Avenida Maestro Rodrigo.

Es pues la EMSHI quién gestiona y conoce los detalles del citado proyecto y deberá ser por
tanto quién facilite la información solicitada.

Respecto a la pregunta nº 5: ¿La construcción de esta tubería asegura el suministro de agua
potable desde la planta de La Presa a la ciudad?

Si, especialmente en el futuro.

Pregunta nº 6: Por último, actualmente y hasta la puesta en servicio de la nueva
canalización, ¿el suministro de agua potable desde Manises a la ciudad qué nivel de riesgo
representa?

El abastecimiento actual desde La Presa es seguro, ya que dispone de 4 aducciones en
servicio que transportan el agua hasta la ciudad de Valencia y su Area Metropolitana, no
presentando un nivel de riesgo relevante.
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En previsión a la finalización de la vida útil de estas aducciones es por lo que se plantea la
nueva tubería que además aumentará la capacidad.

Además, el Ayuntamiento de València dispone de otra ETAP, El Realón, en Picassent, con
1 aducción independiente de las anteriores, que contribuye a reforzar la seguridad global del
abastecimiento, tanto a nivel de capacidad de producción (ETAP), como de almacenamiento
(depósitos de cabecera de Canyada Gran, en Picassent; y Collado y Montemayor, en Manises), y
de traída de agua potable hasta la red arterial de la ciudad de València."

15 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2019-000185-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relativa als
"Sistemes d'evacuació de la xarxa de sanejament de València".

PREGUNTA  

"Preguntas sobre el sistema de evacuación de la red de saneamiento de València:

1) ¿Qué sistema de evacuación de residuos líquidos tiene la de la red de saneamiento de
València?

2) En caso de ser una red unitaria ¿está valorando la concejalía de Ciclo Integral el
reconvertir la red hacia un sistema separativo?

3) En caso de ser una red separativa indicar si es en la red completa y, si no lo es, indicar
en que zonas de la ciudad se encuentran separadas las aguas de distintos orígenes."

RESPOSTA

Sra. Valia, Delegada del Cicle Integral de l'Aigua

"1.-  El sistema de evacuación de residuos líquidos es una red de saneamiento unitario en el
80% del término municipal, presentando carácter separativo las pedanías del norte y sur.

2.-  El término municipal de València es muy plano presentado un ligero desnivel de
Noroeste a Sureste, por lo que se hace inviable la ejecución de red separativa, dado que obligaría
a la instalación de numerosas estaciones de bombeo para la red negras para poder dotarlas de
pendiente suficiente y alcanzar la velocidad necesaria que no produzca sedimentación en las
conducciones. Por ello, la red unitaria tiene una pendiente pequeña pero que posibilita la
autolimpieza de la propia red en tiempo de lluvia.

3.- Sólo se dispone de red separativa en las pedanías del norte y del sur."



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 A

sW
B
 3

vJ
f 
JJ

W
F 

d
f3

f 
u
O

g
e 

kV
q
2
 1

IQ
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 13/12/2019 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 7 DE NOVEMBRE DE 2019 29

16 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2019-000185-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relativa al
"Control mediambiental de les aigües pluvials alleujades".

PREGUNTA

"Preguntas sobre el control medioambiental de los alivios de aguas pluviales en la ciudad
de València:

1) De los cinco puntos de vertidos por desbordamiento localizados por la concejalía
¿tienen algún mecanismo de control de contaminación en alguno de ellos?".

RESPOSTA

Sra. Valia, Delegada del Cicle Integral de l'Aigua

"1.-  Dado que el alivio de aguas pluviales no es continuo, los controles se hacen según las
necesidades."

17 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2019-000187-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Mª. del Rocio Gil Uncio, del Grup Municipal Ciutadans, relativa
a la "Retirada de restes de xiclets en les calçades".

PREGUNTA

"Las carencias en limpieza y el incivismo han llevado a ver como las manchas de chicles
pegados han invadido las calles del centro de la ciudad.

1) ¿Existe alguna brigada especial para la limpieza de restos de chicles en las calzadas?
¿De qué maquinaria específica disponen los operarios? Especifíquela.

2) ¿Cuántas veces ha actuado esa brigada? Indique y detalle la planificación de los trabajos
en 2018 y 2019.

3) ¿Qué coste tiene la retirada de cada chicle? ¿Cuánto dinero se ha destinado a la retirada
total de chicles en 2018 y en el año 2019?".

RESPOSTA

Sr. Campillo, Delegat de Gestió Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l'Espai
Públic

"1)   

No existeix cap brigada especial per a la neteja de restes de xiclets en calçades.
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En l'actualitat els equips de rentat amb aigua tant des de camió cisterna, les llavavoreres i
els equips de furgonetes amb grup de motor-bomba i depòsit d'1 m3, disposen de toveres de
llançament d'aigua a molt alta pressió (70 atmòsferes) i velocitat que aconseguixen retirar una
bona part de brutícia adherida al paviment.

2)   

No procedix.

3)   

No es disposa d'una comptabilitat de costos d’estes actuacions, en concret, per les raons
explicades a la resposta número 1."

18 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2019-000187-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Mª. del Rocio Gil Uncio, del Grup Municipal Ciutadans, relativa
a la "Destinació dels residus recollits a la ciutat".

PREGUNTA

"Preguntas sobre el destino de los residuos recogidos por las tres contratas de limpieza de
la ciudad:

1) Indique qué destino, qué proceso sigue y qée empresas gestionan cada tipo de residuo
recogido en contendores de la ciudad.

2) ¿Existe algún control de cumplimiento de normativa por parte la concejalía sobre el
destino de cada uno de los residuos?

3) ¿Se ha detectado algún incumplimiento? Indique cuál ha sido, la asiduidad y las
soluciones implementadas para corregirlo."

RESPOSTA

Sr. Campillo, Delegat de Gestió Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l'Espai
Públic

"1)

- Fracció orgànica: Planta Hornillos gestionada per empresa concessionària de l’Emtre, per
a reciclatge i compostatge.

- Fracció resta: Planta Hornillos (Z2 i Z3) i Planta Manises (Z1) gestionades per sengles
empreses concessionàries de l’Emtre, per a reciclatge i compostatge.
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- Fracció paper-cartó: Planta de Polígon Fuente del Jarro (Paterna) de l'empresa
contractista Saica-Natur, amb pretractaments i transport per a reciclatge en planta paperera de la
mateixa empresa.

- Fracció envasos: Planta de Vaersa de la Generalitat Valenciana en el terme municipal de
Picassent, per a reciclatge d'envasos.

- Fracció vidre: Planta de Sagunt gestionada per empresa adjudicatària d’ Ecovidrio per al
reciclatge del vidre de València amb pretractament per a transport a plantes de fosa de vidre
reciclat.

Respecte al procés dels residus, com deu conéixer la regidora, no és competència d’este
ajuntament sinó de l’Entitat Metropolitana de Tractament de Residus.

2)

El control habitual residix en el control de tiquets de pesatge individuals dels camions
recol·lectors en les plantes de tractament, sense perjudici de caracteritzacions de residus o altres
visites tècniques específiques.

3)

No es té constància de cap incompliment."

19 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2019-000187-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Mª. del Rocio Gil Uncio, del Grup Municipal Ciutadans, relativa
a la "Neteja d'embornals davant episodis de gota freda".

PREGUNTA

"Durante este otoño se han producido al menos dos situaciones de lluvias abundantes en la
ciudad, lo que resulta preocupante cuando la limpieza de imbornales no tiene un mantenimiento
óptimo.

1) ¿Qué medidas preventivas ha realizado la delegación de Gestión sostenible de Residuos
Urbanos y Limpieza del Espacio Público para la limpieza de suciedad, hojas y papeles de los
imbornales?

2) ¿Han supuesto un coste extraordinario estas actualizaciones en 2018 y 2019?

3) ¿Tiene Valencia instaladas rejillas anti-atascos? ¿Qué inversión ha supuesto la
instalación de dichas rejillas? ¿Qué planificación de instalación hay para los próximos años?"

RESPOSTA
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Sr. Campillo, Delegat de Gestió Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l'Espai
Públic

"1)

La neteja dels embornals és objecte substantiu dels treballs de neteja interior de la reixeta,
arqueta, sifó i escomesa pròpiament dita que es desenvolupa pel Servici del Cicle integral de
l'Aigua.

No obstant aixó, amb la finalitat de col·laborar en la reducció de riscos de saturació de
reixetes que pogueren disminuir els cabals de captació de pluvials en els embornals, el Servici de
Neteja de l’Espai Públic intensifica, en determinats mesos i circumstàncies, la neteja superficial
de passos inferiors, així com la recollida de residus en la part exterior dels embornals.

És convenient assenyalar que, estes actuacions complementàries no poden garantir la
possible saturació de reixetes, especialment per fulles caigudes i arrossegades per vent i pluges
intenses cap als propis embornals durant els propis episodis de tempestes. El motiu és que, estos
fenòmens es desenvolupen en pocs minuts en el transcurs dels propis episodis i només poden
atenuar-se amb el propi disseny de les reixetes de captació d’estos pluvials que arrosseguen
especialment fulles durant els temporals de pluja.

2)

No, el cost està inclòs en la programació ordinària estacional de reforç de neteja per al
període de caiguda de fulla de tardor-hivern."

RESPOSTA

Sra. Valia, Delegada del Cicle Integral de l'Aigua

"Las preguntas 1 y 2 deberán dirigirse a la Delegación de Gestión Sostenible de Residuos
Urbanos y Limpieza del Espacio Público, por ser materia de su competencia.

3.- Las calles de València disponen en estos momentos de 72.596 imbornales y sumideros
para la captación de las aguas pluviales. Estos elementos del saneamiento disponen de las
correspondientes rejillas , que se ajustan a las características que se encuentran normalizadas a
través de la Normativa para obras de saneamiento y drenaje urbano de la ciudad de València,
anexa a la Ordenanza Municipal Reguladora del Saneamiento (B.O.P. 10/2/2016).

Entre las características exigidas a las rejillas, en relación con el término “anti-atascos”, se
encuentra la alta superficie de descarga -mediante barras delgadas-, y la alta capacidad de
absorción de agua -mediante un perfil y moldeado de las barras que permiten la máxima
captación y evitan atascos-. (Fichas F-1 a F10 de la citada Normativa).
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Las rejillas se han ido instalando a medida que se urbanizaban las vías públicas de la
ciudad, sin planificación específica para los próximos años, salvo la reposición de las que
resulten dañadas o se añadan al parque existente por nuevas calles o subsanación de algún
encharcamiento puntual."

20 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
Pregunta formulada "in voce" pel Sr. Carlos Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular,
sobre la "Campanya de poda".

El Sr. Mundina pregunta quan es va fer l'última poda al carrer Jesús i quan està prevista la
següent perquè cauen els fruits i s'embocen els embornals.

21 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
Pregunta formulada "in voce" pel Sr. Carlos Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular,
sobre els "Contenidors soterrats".

El Sr. Mundina pregunta pels contenidors enterrats instal·lats al carrer San Miguel, ja que
alguns veïns es queixen per la ubicació, hi ha altres espais no utilitzats i no tan prop dels
habitatges on podrien col·locar-se aqueixos contenidors enterrats i pregunta si és possible
reubicar-los.

El Sr. Campillo contesta que li consta però amb aquests temes és difícil perquè ningú vol
contenidors prop de la seua casa. No obstant això, estava parada l'excavació perquè després de
tastos previs han sorgits restes arqueològiques i s'ha représ ara però vigilada amb tècnics. Si
finalment no és viable per aqueix tema es canviarà la ubicació, en cas contrari, es mantindrà.

Destaca l'aposta per contenidors enterrats per a evitar problemes amb vandalisme i
persones que rebusquen i deixen fem fora. És una millora per als veïns.

La Sra. Gil pregunta si se han paralizado las obras de los contenedores en la Plaza del Dr.
Collado.

El Sr. Campillo contesta que no s'ha parat. Afig que quedarà molt bé la plaça una vegada
finalitzada l'obra.

El Sr. Mundina pregunta si hi ha algun sistema per a evitar filtracions en els contenidors
enterrats.

El Sr. Campillo contesta que és un projecte amb una gran inversió i entén que els tècnics
hauran previst aquestes qüestions.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 A

sW
B
 3

vJ
f 
JJ

W
F 

d
f3

f 
u
O

g
e 

kV
q
2
 1

IQ
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 13/12/2019 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 7 DE NOVEMBRE DE 2019 34

I, com que no hi ha més assumptes a tractar, s'alça la sessió a les onze hores i quaranta-cinc
minuts, de la qual s'estén la present acta que signa amb mi el president i que certifique com a
secretari.


